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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2019-0254239)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Det lokale miljøarbejde

Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marianne Spang Bech orienterede om 

• afrapportering vedr. en undersøgelse om luftforurening
• kommende aktiviteter
• muligheden for at melde sig til Miljøpunktets nyhedsbrev via https://a21.dk/nyhedsbrev-2/.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2019-0254253)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøftet referatet af det seneste lokaludvalgsmøde (dog ikke
referatet af punkt 11. Plejecenter på Christianshavn) og godkende dagsordenen for det aktuelle
lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgets møde den 28. august 2019,
idet referatet af punkt 11. Plejecenter på Christianshavn drøftes under et senere punkt på
dagsordenen.

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referatet

Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgets møde den 28. august 2019, idet referatet af punkt 11.
Plejecenter på Christianshavn drøftes under et senere punkt på dagsordenen.

I forhold til det tidligere udsendte referat er der en ændring i refereringen af sagen om løbehjul under
"1. Åben spørgetid"  og ændringer i refereringen af Genbrugsgruppens virke under "14. Orientering
fra arbejdsgrupperne mv." Ændringerne er markeret med gult i bilaget.

Dagsordenen

Dagsordenen godkendes. Eventuel inhabilitet afklares.

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Intet.

Beslutning

1. Lokaludvalget tiltrådte referatet af lokaludvalgets møde den 28. august 2019, herunder rettelsen
til det udsendte referat med hensyn til refereringen af punkt 1 "Åben spørgetid" og punkt 14
"Orientering fra arbejdsgrupperne mv." jf. bilaget, idet refereringen af punkt 11 "Plejecenter på
Christianshavn" skulle drøftes under et senere punkt på dagsordenen.

2. Lokaludvalget godkendte at behandle en tillægsdagsorden i mødet med to punkter:
T1: Høringssvar om forslag til kommunens budget for 2020
T2: Skøjtebane på Grønlandske Handels Plads

3. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde med ovennævnte tilføjelser.

4. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af
dagsordenen" godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager
13. Borgermøde om lokalplanforslag for Dokøen
14. Status på lokaludvalgets 2019-pulje, september 2019.

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 28. august 2019 (uddrag på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Stadsarkitekten på besøg (2019-0253410)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte aktuelle lokale problemstillinger inden for arkitektur og fysisk
planlægning med stadsarkitekten.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter aktuelle lokale problemstillinger inden for arkitektur og
fysisk planlægning med stadsarkitekten.

Problemstilling

Den 1. februar 2019 tiltrådte Camilla van Deurs som Stadsarkitekt i København. En af hendes
vigtigste opgaver som stadsarkitekt er at rådgive alle kommunens forvaltninger og politiske udvalg på
et overordnet strategisk niveau i forhold til byudvikling og arkitektoniske spørgsmål. Det kan fx ske
via oplæg på møder og workshops, deltagelse eller planlægning af besigtigelsesture i forbindelse
med udvalgenes respektive ressortområder. 

Derfor har hun tilbudt at besøge Christianshavns Lokaludvalg.  

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter aktuelle lokale problemstillinger inden for arkitektur og
fysisk planlægning med stadsarkitekten. Der afsættes 1 time til drøftelsen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

 

Beslutning
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1. Lokaludvalget drøftede aktuelle lokale problemstillinger inden for arkitektur og fysisk
planlægning med stadsarkitekten. I drøftelsen kom man ind på

• Højhuse
• Definition af et højhus
• Ønske om, at centrum af København friholdes fra højhuse
• Andre bygningsstrukturer end højhuse med samme volumen og anvendelse
• De kommende bygninger på Papirøen
• Ørkenfortet 

• Christianshavns arkitektur
• Arkitektoniske spilleregler
• Forvaltningens anvendelse af bydelsatlasset for Christianshavn

• Byplanlægning
• Befolkningsudviklingen
• Behovet for at reservere areal i privat byggeri til offentlige institutioner
• Afvigelser fra planlægningen i form af dispensationer fra lokalplaner og tillæg til

kommuneplanen
         

• Fleksible boliger i nybyggeri, dvs. boliger, som over tid kan skifte anvendelse og derfor
både har unge, familier og ældre som målgruppe.

• Mulighed for billigere boliger

• Status på Lynetteholmen

• Status på Nyholm

• Status på Refshaleøen

• Infrastrukturen på Christianshavn i lyset af den igangværende og kommende
byudvikling.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Lynetteholm (2019-0253501)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et brev til Økonomiforvaltningen, Teknik- og
Miljøforvaltningen og By & Havn om transport af jord til anlæg af Lynetteholm samt drøfte den nye
afgrænsning af Lynetteholm.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender brevet til Økonomiforvaltningen, Teknik- og
Miljøforvaltningen og By & Havn, der fremgår af løsningsafsnittet, om transport af jord til anlæg
af Lynetteholm.

2. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter det forhold, at By & Havn nu arbejder ud fra en ny
afgrænsning af Lynetteholm. Se bilaget.

Problemstilling

Det fremgår af By & Havns hjemmeside vedr. Lynetteholm, at jordopfyld til anlæg af Lynetteholm
starter i 2021.

Det fremgår også, at By & Havn nu har valgt et forslag til en ny afgrænsning af Lynetteholm.
Forslaget vil gå videre i den offentlige forudgående høring.

Uddrag fra hjemmesiden: 
"By & Havn har gennemført en proces i foråret og sommeren, hvor vi har haft drøftelser og
workshops med en lang række fagpersoner, som har givet input til hvilke arkitektoniske hensyn, som
er vigtige ved udformning og placering af Lynetteholm i Københavns Havn.

By & Havn er overbeviste om, at det nye forslag er en forbedring af udgangspunktet, særligt med
hensyn til klimasikring af København og muligheden for tilføjelse af nye natur- og landskabstræk til
byen.

I forhold til den oprindelige skitse fra principaftalen er der tre overordnede tilpasninger angående
Lynetteholms afgrænsning:

• Større afstand til det fredede Trekroner og Refshaleøen af hensyn til arkitektoniske og
marinebiologiske forhold.

• Større nærhed til Nordhavn forbedrer muligheden for klimasikring.
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• Udvidelse af areal mod øst giver bedre muligheder for etablering af natur, landskab og
strand.

Baggrund

Baggrunden for det nye forslag til Lynetteholms afgrænsning er, at den daværende regering og
Københavns overborgmester i oktober 2018 indgik en aftale, som var startskuddet på en helt ny
bydel i Københavns Havn.

By & Havn har fået opgaven at etablere og udvikle Lynetteholm, der skal udvikles mellem Nordhavn
og Refshaleøen. 

Den nye bydel bidrager til, at København kan blive ved med at vokse – uden at boligpriserne drøner i
vejret på grund af mangel på boliger. Den sikrer også, at der fortsat vil være plads til grønne og
rekreative områder i byen.

Som en central præmis for byudviklingen i det nye område skal der etableres ny infrastruktur, der
blandt andet kan sikre tilgængeligheden for dem, der skal bo og arbejde på Lynetteholm. Det drejer
sig om en Østlig Ringvej fra Nordhavnen til motorvejen på Amager samt metrobetjening af området.
Byudvikling på Lynetteholm bidrager til finansieringen af den nye infrastruktur, som man f.eks. kender
det fra Ørestad og Nordhavn.

Den nye bydel er også en klimasikring af byen. Den vil fungere som en dæmning fra Kronløbet ved
Nordhavn og ned til Refshaleøen. Dermed vil Lynetteholm kunne sikre København mod fremtidig
stormflod som følge af havvandsstigninger og mere voldsomt vejr, så man undgår at skulle afskærme
udsigt og adgang til vandet i Københavns inderhavn med høje kajanlæg."

Løsning

Transport af jord til anlæg af Lynetteholm

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Økonomiforvaltningen, Teknik- og Miljøforvaltningen
og By & Havn:

"Christianshavns Lokaludvalg har drøftet informationerne på By & Havns hjemmeside om
Lynetteholm. Vi forstår, at jordopfyld til anlæg af Lynetteholm starter i 2021.

Det er snart. Derfor ønsker vi at få bekræftet, at transport af jord til anlæg af Lynetteholm ikke sker
gennem Christianshavn, men at det sker til søs. 

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

 

Ny afgrænsning af Lynetteholm
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Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter det forhold, at By & Havn nu arbejder ud fra en ny
afgrænsning af Lynetteholm, jf. bilaget.

I drøftelsen kan indgå, om lokaludvalget skal kommentere den nye afgrænsning over for
Økonomiforvaltningen og By & Havn, og hvilke kommentarer lokaludvalget i givet fald skal sende.

Økonomi

Intet.

 

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevet om transport af jord til anlæg af Lynetteholm sender
sekretariatet det til Økonomiforvaltningen, Teknik- og Miljøforvaltningen og By & Havn.

Bilag

0. Link til By & Havns hjemmeside om Lynetteholm: https://byoghavn.dk/lynetteholmen/

Beslutning

1. Lokaludvalget stemte om et ændringsforslag fra Poul Nielsen om, at det foreslåede brev
afsluttes med en bemærkning om, at man ikke skal ændre på de grønne og blå områder
begrundet i en påstået befolkningsudvikling, hvorfor lokaludvalget ønsker projektet for
Lynetteholmen sat i bero.

For stemte 1 lokaludvalgsmedlem.
Imod stemte 9 lokaludvalgsmedlemmer.
7 lokaludvalgsmedlemmer stemte ikke.

Ændringsforslaget blev ikke tiltrådt.

Lokaludvalget godkendte brevet til Økonomiforvaltningen, Teknik- og Miljøforvaltningen og By &
Havn, der fremgår af løsningsafsnittet, om transport af jord til anlæg af Lynetteholm.

2. Lokaludvalget drøftede det forhold, at By & Havn nu arbejder ud fra en ny afgrænsning af
Lynetteholm. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Lynetteholmgruppen bliver indkaldt til møde.
• Lynetteholmgruppen vil drøfte ideen om en aflastningsvej til Refshaleøen.

 

Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: "Man skal ikke ændre på de grønne og blå områder begrundet
i en påstået befolkningsudvikling, hvorfor jeg ønsker projektet for Lynetteholmen sat i bero."
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Bilag
1. Forslag til ny afgrænsning
2. Forslag til ny afgrænsning sammenholdt med principaftalen
3. Eksempel på mulige kantbearbejdninger
4. Proceslandskab og evt. kanaler
5. Faseinddeling for projektet
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Høringssvar om "Verdensby med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019"
(2019-0253449)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar til Økonomiforvaltningen om "Verdensby
med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019".

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret til Økonomiforvaltningen om
"Verdensby med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019", der fremgår af bilaget.

Problemstilling

"Verdensby med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019" er i offentlig høring på Bliv
Hørt-portalen indtil den 22. oktober 2019.

I bilaget ses

1. "Verdensby med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019"
2. Uddrag af "Hvidbog for intern høring": Forvaltningens bemærkninger til Christianshavns

Lokaludvalgs høringssvar vedr. den interne høring i foråret 2019 om "Verdensby med ansvar -
Forslag til Københavns Kommuneplan 2019".

3. Høringssvaret, som det foreslås, at lokaludvalget godkender i mødet den 25. september 2019.
Der er tale om en opdatering af lokaludvalgets høringssvar til udkastet til "Verdensby med
ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019", der var i intern høring i foråret 2019.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender høringssvaret til Økonomiforvaltningen om
"Verdensby med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019", der fremgår af bilaget.

Høringssvaret er udarbejdet af arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen. Det er vurderingen, at dele
af lokaludvalgets høringssvar i den interne høring i foråret 2019 vedr. udkastet til "Verdensby med
ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019" er blevet imødekommet, mens andet ikke
længere er aktuelt. I udkastet til høringssvar, som ses i bilaget, foreslås det derfor, at nogle afsnit i
høringssvaret fra foråret 2019 slettes.

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, lægger sekretariatet det på Bliv Hørt-portalen.

Bilag

0. Link til Bliv Hørt-portalen: 
https://blivhoert.kk.dk/hoering/verdensby-med-ansvar-forslag-til-kobenhavns-kommuneplan-2019

Beslutning
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Eskildsen om, at lokaludvalget udtrykker støtte i sit
høringssvar til følgende bemærkning på side 33 i forslaget til kommuneplan: "Vi friholder en stor del
af Indre By og Christianshavn for opførelse af nye højhuse med henblik på at bevare den
karakteristiske profil med tårne, spir og kupler i de historiske bydele".

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Poul Cohrt om, at høringssvaret afsluttes med en
bemærkning om, at lokaludvalgets høringssvar er under forudsætning af, at befolkningstilvæksten,
som kommuneplanforslaget er baseret på, holder.

 

Lokaludvalget stemte om et ændringsforslag fra Jens Eskildsen om, at lokaludvalget i sit
høringssvar skriver følgende: "Lokaludvalget mener, at byplanlægningen lokalt skal styrkes i
København. Lokaludvalgene bør spille en central rolle i at byen udvikles i samarbejde med de
borgere, der bor tæt på forandringen".

For stemte 8 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 2 lokaludvalgsmedlemmer.
8 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget tiltrådt ændringsforslaget.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at høringssvaret indeholder en
bemærkning  om, at der til afsnittet "Energi og miljø" på side 45 i kommuneplanforslaget skal tilføjes:
"At fjerne udledning af forurenende stoffer fra krydstogtskibe ved at etablere landstrømsanlæg".

 

Lokaludvalget godkendte det foreslåede høringssvar med de tiltrådte ændringsforslag.
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Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: "Befolkningstilvæksten er ikke ønskelig. København er stor
nok nu."

Bilag
1. Verdensby med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019
2. Hvidbog for intern høring om forslag til Kommuneplan 2019. Christianshavns Lokaludvalgs
høringssvar kommenteres på side 70-81.
3. Udkast til høringssvar om Verdensby med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Status på ønsket om at få et plejecenter på Christianshavn (2019-0253511)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referat af lokaludvalgets møde den 28. august 2019 vedr.
punkt 11. Plejecenter på Christianshavn samt status på ønsket om at få et plejecenter på i
bydelen set i lyset af det seneste svar fra overborgmesteren.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg berigtiger refereringen af "11. Plejecenter på Christianshavn" i
referatet af lokaludvalgets møde den 28. august 2019. Se bilaget.

2. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter status på ønsket om at få et plejecenter på
Christianshavn i lyset af det seneste svar fra overborgmesteren om sagen. Se svaret i afsnittet
"Problemstilling"

Problemstilling

Status på plejecenter

I mødet den 28. august 2019 besluttede lokaludvalget et brev til overborgmesteren vedr. ønsket om
at få et plejecenter på Christianshavn. Brevet, som formanden sendte den 5. september 2019, ses i
bilaget.

Overborgmesteren svarede den 19. september 2019:

"Til Poul Cohrt, formand for Christianshavns Lokaludvalg

Tak for din henvendelse den 5. september med ønske om, at jeg underskriver et brev sammen med
lokaludvalget til boligminister Kaare Dybvad og sundheds- og ældreminister Magnus Heunicke om, at
I ønsker den statslige ejendom på Strandgade 29 solgt til et alment boligselskab med henblik på at
opføre et lokalt plejehjem på Christianshavn. Yderligere ønsker I et møde med mig om
problematikken med, at mange grunde i København er for dyre til at kunne erhverves af almene
boligselskaber under maksimumbeløbet for støttet byggeri.

Jeg deler fortsat lokaludvalgets ønske om plejehjem i lokalområdet. Det er Bygningsstyrelsen, som
på vegne af staten ejer bygningen Strandgade 29. Økonomiforvaltningen har senest været i dialog
med Bygningsstyrelsen om ejendommen på Strandgade i september 2019. Bygningsstyrelsen
oplyste, at staten fortsat har planer om at anvende ejendommen. Hvordan staten ønsker at disponere
over sine ejendomme og lejemål er et internt statsligt anliggende.
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Økonomiforvaltningen har i de seneste år i samarbejde med relevante fagforvaltninger udarbejdet
langsigtede arealplaner for hvert serviceområde, så vi i rette tid får indarbejdet behov for ny
kommunal service i byen. I forhold til behov for nye plejehjem kan vi i planlægningen af nye
byudviklingsområder gøre brug af Planlovens bestemmelser om at kræve 25 pct. almene boliger. Det
betyder, at der udlægges grunde, som alene kan sælges til almene boligselskaber, hvilket bør
medvirke til at holde prisen på et overkommeligt niveau. Dette vil være vores tilgang for
planlægningen af nye plejehjem. Det vil f.eks. konkret ske på Refshaleøen og evt. Nyholm i takt med
fremtidig byudvikling.

Hertil er kommunen i færd med at planlægge et nyt plejehjem på Artillerivej 69H på Islands Brygge,
hvor kommunen kan udbyde sin egen grund med vilkår om at sælge til et alment boligselskab.

Med venlig hilsen

Frank Jensen
Overborgmester"

 

Referatet af "11. Plejecenter på Christianshavn" i lokaludvalgets møde den 28. august 2019

Suppleant i lokaludvalget Ruth Plovgaard, der deltog i mødet i stedet for lokaludvalgsmedlem Jan
Pirouz Poulsen, har oplyst, at ændringsforslaget i sagen "11. Plejecenter på Christianshavn", som
hun er citeret for at have stillet, er en fejl, og ikke er det, hun sagde på mødet.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter ønsket om at få et plejecenter på Christianshavn i lyset
af ovenstående svar fra overborgmesteren.

 

Formanden foreslår desuden, at lokaludvalget berigtiger refereringen af "11. Plejecenter på
Christianshavn", eftersom han og sekretariatet opfattede Ruth Plovgaards bemærkninger til sagen
som et ændringsforslag om, at Plejehjem Nu-gruppen ikke skal stå som medunderskriver af et brev til
boligministeren og sundheds- og ældreministeren.

Lokaludvalget skal således tage stilling til, om det, der i referatet af lokaludvalgets møde den 28.
august 2019 fremstår som et ændringsforslag fra Ruth Plovgaard, skal slettes fra referatet. 

Økonomi

Intet.
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Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning
Til mødet forelå en mail af 8. september 2019 fra suppleant Ruth Plovgaard om referatet af
lokaludvalgets møde den 28. august 2019 vedr. punkt 11 "Plejecenter på Christianshavn". Se bilaget.

 

1. Lokaludvalget tilkendegav om lokaludvalgets behandling af punkt 11 "Plejecenter på
Christianshavn" i lokaludvalgsmødet den 28. august 2019, at Ruth Plovgaard ikke havde stillet
ændringsforslaget, som hun var blev citeret for i det udsendte referat. Lokaludvalget bad
formanden og sekretariatet at rette referatet. 

2. Lokaludvalget drøftede status på ønsket om at få et plejecenter på Christianshavn i lyset af det
seneste svar fra overborgmesteren om sagen. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Overborgmesteren nævner, at et plejehjem på Nyholm kan indgå i planlægningen.
• Overborgmesterens bemærkninger om almene boliger er irrelevante.
• Der kommer almene boliger på Nyholm. De kan indrettes til plejehjem.
• Plejehjem Nu-gruppen bør have en Plan B i forhold til ønsket om et plejehjem i

Strandgade 29 og fx arbejde for at få etableret et plejehjem på Nyholm.

3. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Poul Cohrt om, at lokaludvalget i et brev
til overborgmesteren beder om svar på,

• om han vil holde møde med repræsentanter for lokaludvalget og Plejehjem Nu-gruppen
om det forhold, at der ikke er et plejehjem på Christianshavn 

• om han sammen med lokaludvalget og Plejehjem Nu-gruppen vil sende et brev
til boligminister Kaare Dybvad og sundheds- og ældreminister Magnus Heunicke med
forslag om at sælge den statslige ejendom på Strandgade 29, så den kan indrettes til et
lokalt plejehjem. 

Lokaludvalget godkendte et forslag fra Ruth Plovgaard om, at i brevet til
overborgmesteren tilkendegiver lokaludvalget, at lokaludvalget støtter Plejehjem
Nu-gruppens initiativer.

Lokaludvalget godkendte et forslag fra Ruth Plovgaard om, at i brevet til
overborgmesteren tilkendegiver lokaludvalget, at lokaludvalgets brev til ham af 5.
september 2019 manglede information om, at brevet var udarbejdet af Plejehjem
Nu-gruppen og at lokaludvalget havde tiltrådt brevet i sit møde den 28. august 2019.

Lokaludvalget godkendte et forslag fra Ruth Plovgaard om, at formanden giver Plejehjem
Nu-gruppen mulighed for at kommentere lokaludvalgets brev til overborgmesteren, inden
det sendes. 
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Protokolbemærkning fra Tage Henningsen: "Jeg er imod brevet til overborgmesteren".

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 28. august 2019 (uddrag på papir)
2. Christianshavns Lokaludvalgs brev til overborgmesteren om plejecenter på Christianshavn
3. Nyt bilag: Mail af 8. september 2019 fra Ruth Plovgaard om referatet af lokaludvalgets møde den
28. august 2019
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Ombygningen af Ørkenfortet (2019-0253432)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at udpege et lokaludvalgsmedlem eller en suppleant til på
lokaludvalgets vegne af følge ombygningen af Ørkenfortet til hotel og indretningen af arealerne
omkring bygningen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger ham til at foreslå ATP Ejendomme, at lokaludvalget
deltager i relevante møder vedr. ombygningen af Ørkenfortet til hotel og vedr. indretningen af
arealerne omkring bygningen.

2. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger et lokaludvalgsmedlem eller en suppleant til at
repræsentere sig i relevante møder vedr. ombygningen af Ørkenfortet til hotel og vedr.
indretningen af arealerne omkring bygningen.

Problemstilling

Især suppleant Svend Aage Schiermacher har holdt Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen samt
lokaludvalget orienteret om ombygningen af Ørkenfortet til hotel og om indretningen af arealerne
omkring bygningen.

Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen drøftede den 17. september 2019  behovet for at få
formaliseret lokaludvalgets repræsentation i forhold til projektet.

Løsning

Lokaludvalget bør varetage de interesser, Christianshavn som helhed måtte have i forhold til
byggeprojektet og i forhold driften af hotellet og de omkringliggende arealer.

Formanden foreslår derfor, at lokaludvalget bemyndiger ham til at foreslå ATP Ejendomme, der ejer
Ørkenfortet, at lokaludvalget deltager i relevante møder vedr. ombygningen af Ørkenfortet til hotel og
vedr. indretningen af arealerne omkring bygningen.

Formanden foreslår samtidig, at lokaludvalget udpeger et lokaludvalgsmedlem eller en suppleant til
at repræsentere sig i relevante møder vedr. ombygningen af Ørkenfortet til hotel og vedr.
indretningen af arealerne omkring bygningen.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Lokaludvalgets repræsentant orienterer med jævne mellemrum lokaludvalget om ombygningen af
Ørkenfortet til hotel og om indretningen af arealerne omkring bygningen.

Bilag

1. Link til byggeprojektets hjemmeside: http://strandgade7.dk/

Beslutning

1. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at foreslå ATP Ejendomme, at lokaludvalget deltager
i relevante møder vedr. ombygningen af Ørkenfortet til hotel og vedr. indretningen af arealerne
omkring bygningen.
   

2. På forslag fra Jens Eskildsen udpegede lokaludvalget Frode Neergaard til at repræsentere sig i
relevante møder vedr. ombygningen af Ørkenfortet til hotel og vedr. indretningen af arealerne
omkring bygningen, herunder genplantning af 23 træer.

3. På forslag fra Jens Eskildsen godkendte lokaludvalget et mandat til Frode Neergaard om, at
han skal medvirke til, at nærområdet omkring Christians Kirke friholdes for alle typer trafik til og
fra hotellet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Evaluering af Christianshavnerdagen 2019 (2019-0253497)

Christianshavns Lokaludvalg skal evaluere Christianshavnerdagen, der blev holdt den 8. september
2019.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg evaluerer Christianshavnerdagen, der blev holdt den 8.
september 2019. 

Problemstilling

Lokaludvalget var vært for Christianshavnerdagen, der blev afholdt den 8. september 2019 i Sankt
Annæ Gade.

Løsning

På dagen var der

• politiske debatter
• stande med politiske partier, foreninger og Miljøpunktet
• butikker og madsalg i gaden
• cirkus og cirkusworkshop
• musikalsk underholdning
• brandbil
• fejring af modtagerne af Havnens Pris 2019.

Formanden foreslår, at lokaludvalget evaluerer arrangementet.

Økonomi

Budgettet er på 95.000 kr. Der er indtil videre betalt for SMS-besked til naboer, plakat til standeren på
Torvet, leje af borde og bænke, lyd, annonce og forplejning - i alt 22.681 kr. 

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.
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Beslutning

Lokaludvalget evaluerede Christianshavnerdagen, der blev holdt den 8. september 2019 i Sankt
Annæ Gade. Der var følgende bemærkninger:

• Det var en god dag.
• Parkeringsforbuddet på Sankt Annæ Gade blev ikke respekteret.
• Der må gerne være flere til at arrangere Christianshavnerdagen.
• Ros til sekretariatet for arbejdet med tilladelser, aftaler mv.
• Sankt Annæ Gade er et godt sted at holde Christianshavnerdagen. Der er hyggeligt.
• Der var en god blanding af aktiviteter.
• Der kom mange mennesker til Torvenetværkets bod. De var interesseret i sagen.
• Der var en god stemning.
• Bordopstillingen var god.
• Folk kan lide gader uden biler.
• Cirkus og Go Play var en god oplevelse.
• Cafeer og restauranter bidrog til oplevelsen med servering og grill på gaden.
• Området til arrangementet var koncentreret og fint til formålet.
• Der skal være mere aktivering af folk i forbindelse med de politiske debatter.
• Der var for få tilskuere til de politiske debatter.
• Folk kunne ikke deltage i Nyholm-debatten.
• Plasticfrit Christianshavn-gruppen havde en bod. De havde en god dag.
• Miljøpunkt Indre By & Christianshavns bod var godt besøgt.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  Puljeansøgninger, september 2019 (2019-0235848)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til tre ansøgninger om støtte.

Indstilling
Formanden foreslår,

1. At Christianshavns Lokaludvalg giver Christianshavns Gadehaver og Christianshavns
Beboerhus tilsagn om 10.000 kr. til projektet "Sansehaver og sammenhold". Støtten
øremærkes til indkøb af planter og plantekasser, informationsmateriale, transport, pjece og
afrapportering, jf. ansøgerens budget. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på
37.700 kr., fordi det ønsker at sprede sine midler.

2. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag på en ansøgning fra Foreningen Kulturbroen
Folkloric på en ansøgning om 4.400 kr. til aktiviteten "Jungletrommer og dans for børn" i Hal C. 
Afslaget begrundes med, at ansøgeren tidligere har fået støtte til samme slags aktivitet. Det
fremgår således af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget ønsker at styrke
mangfoldigheden på Christianshavn og derfor kun undtagelsesvis yder støtte til aktiviteter, der
tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget.  

3. At Christianshavns Lokaludvalg giver Halloween Horror Committee og Christianshavns
Beboerhus tilsagn om en underskudsgaranti på 10.000 kr. til aktiviteten "Haunted House I
Christianshavns Beboerhus".

 

 

Problemstilling
Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til tre ansøgninger om støtte.

Løsning
1. Sansehaver og sammenhold
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Christianshavns Gadehaver og Christianshavns Beboerhus søger om 37.700 kr. af lokaludvalgets
2019-pulje til at bygge små grønne oaser til ophold på udvalgte steder langs Beboerhuset på
Christianshavn.

Etableringen af sansehaverne sker i samarbejde med psykisk sårbare unge fra organisationen
Fountain House og frivillige medlemmer af Beboerhuset. Formålet er blandt andet at give psykisk
sårbare unge og beboere fra nærmiljøet mulighed for at beskæftige sig med grønne aktiviteter ved
anlæg af små sanse- og terapihaver, samt at gøre noget godt for klimaet.

Sansehave-projektet består blandt andet af en sansehavedag d. 12. oktober 2019, ugentlige møder
og undervisning i byøkologi og fortløbende drift. Arrangørerne forventer, at op til 200 vil deltage i
selve Sansehave-dag, samt at en kernegruppe på ca. 50 frivillige tilknyttet Beboerhuset løbende vil
deltage i plantning, dyrkning og drift af sansehaverne.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til tryk af flyers og informationshæfter om planter i byen,
indkøb af planter og frø, transport, redskaber til plantning, køb og leje, udstilling, cafeborde og
cafestole mv, plantekasser og etablering af jordbede, afrapportering, pjece, bøger om plantning mv.

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter projektet.

Anbefaling fra Miljøgruppen

Vi anbefaler 10.000 kr. til projektet. Pengene kan f.eks. bruges til indkøb af planter og
plantekasser, informationsmateriale, transport, pjece og afrapportering. Det er et fint projekt, som
både kan gavne Beboerhusets gæster, beboerne omkring Beboerhuset og især de personer, der skal
samarbejde med at opbygge det hele.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Christianshavns Gadehaver og Christianshavns Beboerhus
tilsagn om 10.000 kr. til projektet "Sansehaver og sammenhold". Støtten øremærkes til indkøb af
planter og plantekasser, informationsmateriale, transport, pjece og afrapportering, jf. ansøgerens
budget. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 37.700 kr., fordi det ønsker at sprede
sine midler.

 

2. Jungletrommer og dans for børn

Foreningen Kulturbroen Folkloric søger om 4.400 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til et arrangement
for vuggestuebørn og børnehavebørn i multirummet i Hal C i forbindelse med Spil Dansk Ugen,
torsdag d. 31. oktober 2019, kl. 10-12.

Formålet er at skabe glæde og samvær. Der skal danses og synges til trommerytmer med ca. 100
børn, som alle vil få dansebælter på. Mens der danses og synges, vil historier fra Afrika på forskellige
måder blive mimet ved fx at feje jorden, hente kokosnødder med kurve på hovedet mm.
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Arrangørerne vil invitere Institutioner og skoler på Christianshavn til at deltage i arrangementet. Det
fremgår ikke af ansøgningen, hvor arrangementet vil finde sted.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til leje af lokale og til honorar til Michael Domfeh på
trommer og instruktør Elisabeth Lange.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Anbefaling fra Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
 Puljeansøgningen er indsendt af foreningen Kulturbroen Folkloric, med temaet Jungletrommer og
dans for børn. Der ansøges om kr. 4.400,00 af Lokaludvalgets 2019 pulje til afholdelse af et
arrangement for vuggestuebørn og børnehavebørn i forbindelse med Spil Dansk Ugen den 31.10
Formålet er at skabe glæde og samvær. Udvalget er ikke i tvivl om at det er bydelsrelateret og lokalt
forankret. Men da ansøgeren tidligere har fået støtte til samme slags aktivitet, anbefaler
arbejdsgruppen ikke at støtte denne ansøgning jf. Lokaludvalgets retningslinjer, hvor det fremgår, at
Lokaludvalget ønsker at styrke mangfoldigheden på Christianshavn og derfor kun undtagelsesvis
yder støtte til aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget. 

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag på en ansøgning fra Foreningen Kulturbroen Folkloric på
en ansøgning om 4.400 kr. til aktiviteten "Jungletrommer og dans for børn" i Hal C. 
Afslaget begrundes med, at ansøgeren tidligere har fået støtte til samme slags aktivitet. Det fremgår
således af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget ønsker at styrke mangfoldigheden
på Christianshavn og derfor kun undtagelsesvis yder støtte til aktiviteter, der tidligere har modtaget
støtte fra lokaludvalget.  

3. Haunted House I Christianshavns Beboerhus

Halloween Horror Comittee/Christianshavns Beboerhus søger lokaludvalget om 42.500 kr. af
lokaludvalgets 2019-pulje til i tre dage torsdag d. 31. oktober – lørdag den 2. november 2019 at
forvandle Christianshavns Beboerhus til et kæmpe spøgelseshus med aktiviteter, der dækker over et
bredt spektrum af aktiviteter og events i forbindelse med Allehelgensaften og Halloween-fejring.

Omdannelsen af huset til et spøgelseshus foregår i samarbejde med kunstnerkollektivet ILLUTRON
fra Refshaleøen – og der vil være alt fra zombier, hospitalssenge, skrig og skræk. Dagene vil byde på
forskellige former for events, som tiltrækker forskellige målgrupper:

• Torsdag: Børnenes dag. Græskarudskæring, skattejagt, halloweenmiddag i Spisehuset,
spøgelsesbiograf.

• Fredag: Spøgelseshuset, Zombieløb og gyserbiograf.
• Lørdag: Spøgelseshuset, Zombieløb + Halloweenfest
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Torsdag vil der være billetsalg til Halloween middag, hhv. 50 kr. for børn og 75 kr. for voksne pr.
kuvert. Lørdag vil der være entré på den afsluttende fest på 100 kr. Der budgetteres med i alt 25.000
kr. i indtægter.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til udsmykning og opbygning af spøgelseshuset,
sminke og kostumer til performere, rekvisitter, lyd og lys, forplejning af frivilliggruppen, gear-leje,
PR-materialer.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en underskudsgaranti.

 

Anbefaling fra Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Halloween Horror Committee og Christianshavns Beboerhus ansøger Lokaludvalget om kr.
42.000,00 af lokaludvalgets 2019 puljemidler, til i 3 dage fra den 31.10. til den 2.11. at forvandle
Christianshavns Beboerhus til et spøgelseshus. Der vil være diverse arrangementer som har med
temaet at gøre og der forventes et deltagerantal på ca. 200. Der kalkuleres med entreindtægter.
Udvalget anbefaler at en støtte af projektet på kr. 10.000,00 eksklusiv forplejning og honorar, da vi
finder arrangementet både fornyende, dialogskabende og bydelsrelateret.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Halloween Horror Committee og Christianshavns Beboerhus
tilsagn om en underskudsgaranti på 10.000 kr. til aktiviteten "Haunted House I Christianshavns
Beboerhus".

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 220.000 kr. til puljeansøgninger. Hidtil er der disponeret for
161.666 kr. Hvis lokaludvalget følger indstillingerne, vil der være disponeret for yderligere 20.000  kr.
af lokaludvalgets 2019-pulje.

 

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget stemte om et ændringsforslag fra Kirsten V. Andersen om at give
Christianshavns Gadehaver og Christianshavns Beboerhus tilsagn om 15.000 kr. til projektet
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"Sansehaver og sammenhold". 

For stemte 5 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 10 lokaludvalgsmedlemmer.
2 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Ændringsforslaget blev ikke tiltrådt.

Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Christianshavns Gadehaver og
Christianshavns Beboerhus tilsagn om 10.000 kr. til projektet "Sansehaver og sammenhold".
Støtten øremærkes til indkøb af planter og plantekasser, informationsmateriale, transport, pjece
og afrapportering, jf. ansøgerens budget. 
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 37.700 kr., fordi det ønsker at sprede sine
midler.

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Foreningen Kulturbroen Folkloric afslag på en
ansøgning om 4.400 kr. til aktiviteten "Jungletrommer og dans for børn" i Hal C. Afslaget
begrundes med, at ansøgeren tidligere har fået støtte til samme slags aktivitet. Det fremgår
således af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget ønsker at styrke
mangfoldigheden på Christianshavn og derfor kun undtagelsesvis yder støtte til aktiviteter, der
tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget.  

   
3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Halloween Horror Committee og

Christianshavns Beboerhus tilsagn om en underskudsgaranti på 10.000 kr. til aktiviteten
"Haunted House I Christianshavns Beboerhus".
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2019-0254274)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning -
se bilaget.

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde. Mødereferater ses i
bilaget.

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets forretningsorden

• Forretningsudvalget

• Byplan, Trafik og Havnen

    • inkl. Nyholm-gruppen og Lynetteholmen-gruppen

• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

• Miljøgruppen

    • inkl. Genbrugsgruppen

• INFO/Event-gruppen

• Torvegruppen

• Papirøen-gruppen
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Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe

• Torvenetværket

• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

• Parkbrugerrådet vedr. Christianshavns Vold

•  Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. mødes med jævne mellemrum.

 

Beslutning
Til mødet forelå et referat af et møde den 16. september 2019 om anvendelse og indretning af
Brobergsgade 10. Se bilaget. 
Til mødet forelå et referat af et møde den 17. september 2019 i arbejdsgruppen Byplan, Trafik og
Havnen. Se bilaget.

 

Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

Ruth Plovgaard oplyste,

• at der er afsat 1 mio. kr. til indretning af Brobergsgade 10, hvilket ikke er nok.
• at der ikke er afsat driftsmidler til ungdomstilbuddet.
• at ungdomstilbuddet kan rumme 60 13-18 årige.
• at de unge skal være medlem af ordningen.
• at ungdomstilbuddet ikke bliver selvkørende, men at der vil være en vis grad af

selvbestemmelse.

Asbjørn Kaasgaard foreslog, at lokaludvalget beder om, at der afsættes de fornødne driftsmidler i
2020.
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Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Sven Erik Brockdorff orienterede om arbejdsgruppens drøftelse af forslaget om at flytte
Christianshavns Bibliotek til Gl. Dok.

Frode Neergaard foreslog, at arbejdsgruppen skriver et udkast til brev til Slots- og Ejendomsstyrelsen
om forslaget, som lokaludvalget kan tage stilling til.

 

Miljøgruppen

Kirsten V. Andersen oplyste,

• at Miljøpunkt Indre By & Christianshavn lige nu har fire studerende fra USA, som er i gang med
undersøgelser vedr. luftforurening. De præsenterer deres projekt på Århus Universitet,
Østerbro, samt for Indre By Lokaludvalg den 10. oktober 2019.

• at Miljøpunkt Indre By & Christianshavn har inviteret beboere i Indre By og på Christianshavn til
en temadag den 6. november 2019 om affald, sortering og genbrug. Erfaringerne fra
temadagen skal bruges som input til de 50 lokale genbrugsfælleskaber, fællesskaber og lign,
som skal laves i Indre By/Christianshavn frem til 2024, jf. Ressource- og Affaldsplanen.

• at Miljøpunkt Indre By & Christianshavn er ved at planlægge en inspirationstur, der skal
promovere grønne tage.

• at Miljøpunkt Indre By & Christianshavn vil sætte fokus på og udbrede kendskabet til de Grønne
Cykelruter.

 

Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Bilag
1. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
2. Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg
3. Genbrugsgruppen
4. Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen
5. Nyt bilag: Møde 16. september 2019 om anvendelse og indretning af Brobergsgade 10
6. Nyt bilag: Referat af mødet den 17. september i arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  B-sag: Miljøgodkendelse til flyveplads i Københavns Havn (2019-0253505)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage et brev fra formanden til Teknik- og Miljøudvalget om en sag
på Teknik- og Miljøudvalgets dagsorden den 23. september 2019 om miljøgodkendelse til flyveplads i
Københavns Havn til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager formandens brev til Teknik- og Miljøudvalget om en
miljøgodkendelse til flyveplads i Københavns Havn, der fremgår af løsningsafsnittet, til
efterretning.

Problemstilling

Teknik- og Miljøudvalget skal den 23. september 2019 tage stilling til en indstilling fra Teknik- og
Miljøforvaltningen om at godkende, at vandflyvepladsen i Københavns Havn får en tidsbegrænset
miljøgodkendelse på 11 år til 30 daglige operationer.

Et flyselskab har ansøgt om permanent miljøgodkendelse til udvidet drift af en vandflyveplads i
Københavns Havn fra 12 til 30 daglige flyvninger (udkast til miljøgodkendelse vedlagt i bilag 2).
Vandflyvepladsen opererer for tiden på en tidsbegrænset miljøgodkendelse, der udløber marts 2020.
Aktiviteten overskrider den laveste støjgrænse for boligområder på 45 dB for området ved
vandflyvepladsen samt en række kommuneplanområder (støjrapport vedlagt i bilag 3).

Forslag til miljøgodkendelse har været i høring på Bliv Hørt-portalen i perioden 12.-26. august 2019,
og Teknik- og Miljøforvaltningen har modtaget otte høringssvar, hvoraf størstedelen har haft
indvendinger mod forslaget.

Teknik- og Miljøudvalget skal tage stilling til, om vandflyvepladsen skal have en tidsbegrænset
miljøgodkendelse på 11 år, så støj fra vandflyvere ikke på langt sigt lægger væsentlige
begrænsninger på kommuneplanlægningen omkring havnen.

Fra indstillingen til Teknik- og Miljøudvalgets møde den 23. september 2019

"Vandflyvepladsen har check in, lounge og gate på Nordre Toldbod 29 i et område uden lokalplan og
inden for en kommuneplanramme udlagt til institutioner og fritidsformål. Teknik- og Miljøforvaltningen
vurderer, at der ikke kan gives en permanent miljøgodkendelse til vandflyvepladsen ved Nordre
Toldbod, da det vil medføre, at der på lang sigt skal tages hensyn til støjudbredelsen fra

Side 30



vandflyvepladsen ved etablering af boligområder indenfor de berørte kommuneplanrammer fra
Nordre Toldbod til Refshaleøen.

Miljøgodkendelser kan i særlige tilfælde tidsbegrænses, hvilket kræver en saglig begrundelse.
Kommuneplanerammen anviser området ved Nordre Toldbod til virksomhed med ubetydelig
forurening og omhandler ikke flyvepladsaktiviteter. Konkret vurderer forvaltningen, at
vandflyvepladsen midlertidigt kan indpasses ved Nordre Toldbod, da der primært ligger liberale
erhverv, som er mindre støjfølsomme, og da Nordre Toldbod anvendes til lignende støjende
aktiviteter som fx havnebus.

Forvaltningen har foretaget en konkret afvejning af hensynene til de interesser og behov, som er
begrundet i kommuneplanen, og til virksomhedens behov. Forvaltningen har lagt vægt på, at en
tidsbegrænset miljøgodkendelse på 11 år tager hensyn til virksomhedens ønsker, og har vurderet, at
der kan meddeles en tidsbegrænset miljøgodkendelse i 11 år frem til 2031 (se bilag 2). Fra 2031 er
det i forslag til kommuneplan 2019 tilkendegivet, at hele Refshaleøen ønskes byudviklet ved
udpegningen som perspektivområde. De konsekvenser, som et støjniveau over 45 dB fra
vandflyvepladsen har for kommuneplanlægningen, kan accepteres midlertidigt frem til 2031, fordi der
på nuværende tidspunkt ikke foreligger konkrete planer om at udnytte kommuneplanrammerne fuldt
ud frem til 2031.

Da der ikke foreligger en anlægslov, kommune- eller lokalplan, som konkretiserer projektet
Lynetteholmen, kan der ikke tages direkte stilling til Lynetteholmen i miljøgodkendelsen. Når
opfyldning af havnen påbegyndes, må vandflyverne sejle længere nord om Refshaleøen, og ansøger
må fremsende en revideret støjberegning for vandflyvepladsen i det omfang, det er nødvendigt for at
vurdere støjpåvirkning af de omkringliggende boligområder.

Alternativer

Ønsker Teknik- og Miljøudvalget ikke at lægge forslag til kommuneplan 2019 til grund for
tidsbegrænsningen, da den ikke er endeligt vedtaget, vurderer forvaltningen, at en tidsbegrænsning
kan begrundes i gældende kommuneplan 2015, hvor perspektivområdet for Refshaleøen tidligst kan
udvikles fra 2027. Det vil dog begrænse miljøgodkendelsens varighed til 7 år og ikke i samme grad
tage hensyn til virksomhedens ønsker og behov for at drive vandflyveplads fra Nordre Toldbod.

Ansøger har efter forvaltningens vurdering ikke et retligt krav på varig eller tidsbegrænset
miljøgodkendelse, da planrammen for området ikke omfatter flyvepladser. Teknik- og Miljøudvalget
kan derfor også beslutte, at ansøgningen om miljøgodkendelse skal afvises."

 

Høringssvar fra Kirsten V. Andersen

Lokaludvalgsmedlem Kirsten V. Andersen lagde på egne vegne et høringssvar på Bliv Hørt-portalen:

"Støjen fra flyvemaskinerne kan høres helt til Christianshavn, så jeg ønsker bestemt ikke, at der skal
være flere flyvninger. De burde helt stoppes. Det ville være rart, om især aftenflyvningerne blev
stoppet."
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Teknik- og Miljøforvaltningen har i indstillingen til Teknik- og Miljøudvalget opfattet det som et
høringssvar fra lokaludvalget.

Efter aftale med lokaludvalgets forretningsudvalg og Kirsten V. Andersen har sekretariatet gjort
Teknik- og Miljøforvaltningen opmærksom på, 

• at lokaludvalget hverken har taget stilling til sagen eller lagt et høringssvar på Bliv
Hørt-portalen

• at lokaludvalget tager stilling til sagen i sit møde den 25. september 2019.

Forvaltningen har svaret, at man vil berigtige henvendelsen fra Kirsten V. Andersen, så det fremgår,
at høringssvaret ikke er fra det samlede lokaludvalg.

Løsning

Formanden har den 20. september 2019 skrevet til Teknik- og Miljøudvalget:

"Sagen "Miljøgodkendelse af vandflyveplads i Københavns Havn", som er på Teknik- og
Miljøudvalgets dagsorden den 23. september 2019:

Set i lyset af, at Kultur- og Fritidsudvalget og By & Havn er i gang med at udvikle havnen til en
rekreativ havn, mener vi, at Teknik- og Miljøudvalget skal anerkende, at planrammen for området
ikke omfatter flyvepladser og heller ikke skal gøre det i fremtiden. Teknik- og Miljøudvalget bør derfor
beslutte, at ansøgningen om miljøgodkendelse til en vandflyveplads i havnen skal afvises.

I øvrigt har jeg noteret mig bemærkningerne i høringssvarene om støjgener fra vandflyverne, også på
Christianshavn. Det bør selvfølgelig også lægges til grund for en afgørelse om miljøgodkendelsen.  

Endelig vil jeg bemærke,

• at Christianshavns Lokaludvalg ikke er blevet hørt om sagen, selv om den er af særlig
betydning for Christianshavn.

• at en høring på Bliv Hørt-portalen i 14 dage er for kort tid. Borgerne skal have bedre tid til at
sætte sig ind i sagen.

Christianshavns Lokaludvalg drøfter sagen og dette brev i sit møde den 25. september 2019.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

 

Økonomi

Intet.
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Videre proces

De bemærkninger, som lokaludvalget måtte have til sagen, sender formanden til Teknik- og
Miljøforvaltningen.

 

Beslutning
Sven Erik Brockdorff stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget gør opmærksom på, at vandflyene
støjer, når de letter fra området ud for Trekroner.

Mogens Holm stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget gør opmærksom på vandflyenes
brændstofforbrug.

Jette Philipsen stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget gør opmærksom på, at høringsperioden
var for kort og ikke gav mulighed for borgerinddragelse, hvilket ikke harmonerer med de politiske
tilkendegivelser om øget borgerinddragelse.

Kirsten V. Andersen stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget gør opmærksom på, at en
vandflyveplads i Københavns Havn ikke er til gavn for almenvellet.

Ulla Bo Skovvart stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget gør opmærksom på, at roere og de
sejlende er generet af, at vandflyene forurener luften i havnen.

Jens Eskildsen stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget gør opmærksom på, at kommunen
kunne have stillet krav til operatøren om at bruge el-drevne vandfly.

 

Lokaludvalget tog formandens brev til Teknik- og Miljøudvalget om en miljøgodkendelse til flyveplads
i Københavns Havn, der fremgår af løsningsafsnittet, til efterretning, idet han blev bemyndiget til at
sende Teknik- og Miljøudvalget et uddybende brev om lokaludvalgets holdning til sagen på baggrund
af ovennævnte ændringsforslag.

Bilag
1. Miljøgodkendelse, september 2019 (Uddrag på papir)
2. Støjrapport
3. Høringssvar vedr. miljøgodkendelsen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  B-sag: El-løbehjul på Christianshavn (2019-0253503)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et brev til Teknik- og Miljøudvalget om el-løbehjul.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender brevet til Teknik- og Miljøudvalget om el-løbehjul,
der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

I "Åben spørgetid" i mødet den 28. august 2019 orienterede borgere om de gener, el-løbehjul giver.
Fra referatet af lokaludvalgsmødet den 28. august 2019:

"En borger gjorde opmærksom på, at folk på el-løbehjul bruger fortovet i Christianshavns
brostensgader, hvilket cyklister også gør. Det er farligt for fodgængerne, for løbehjulene er lydløse og
de kører hurtigt. Han mente, at det ikke er rimeligt, at man skal frygte for liv og lemmer, når man
træder ud af sin gadedør. Desuden kan børn på fortovet blive kørt ned. Fortovene er ikke længere
sikre for fodgængerne.

Han foreslog lokaludvalget at bede kommunen om at stoppe forsøget med free float-løbehjul.

Alternativet kunne være, at kommunen anlægger cykelstier i brostensgaderne, som folk på løbehjul
kan bruge. Men det er dyrt og derfor formentlig ikke realistisk.

Borgeren oplæste et brev fra en anden borger. Denne borger gav udtryk for, at fodgængere og
handicappede bliver presset fra fortovet til kørebanen af folk på løbehjul samt af løbehjul, der ligger
og flyder. Hun gav udtryk for, at det er livsfarligt pga. hastigheden og fordi de er lydløse. Det var
hendes opfattelse, at unge brugere af løbehjul ikke overholder færdselsreglerne og at byen er blevet
en legeplads for folk på løbehjul, hvilket har givet kaos i gaderne. Hun spurgte, hvem løbehjulene er
til glæde for og slog fast, at kommunen ikke lever op til "Byen for Alle"-målsætningen, når det for folk
med fysisk handicap er blevet farligt at færdes i byen. Hun konkluderede, at byen er for de stærke og
mest mobile.

En tredje borger gjorde opmærksom på, at mange ældre oplever problemer med folk på løbehjul.
Hun bad lokaludvalget tage sagen seriøst.

Side 34



Sven Erik Brockdorff svarede, at han er enig i de fremførte bemærkninger og at han havde læst, at
en af free float-operatørerne nu er ved at indstille deres løbehjul, så de kører langsomt i bestemte
zoner i byen.

Elin Johansson oplyste, at Blindesamfundet og Handicaprådet har drøftet løbehjul og at de
bekræfter, at det er et problem, at løbehjulene er lydløse og at de flyder i gaderne.

Tage Henningsen svarede, at der er fordele ved free float-operatørernes løbehjul, som ikke er blevet
nævnt. Folk på løbehjul kører lige så lovligt og ulovligt som cyklister. Problemet er, at der ikke er politi
nok til at håndtere ulovlighederne, men borgerne skal ikke finde sig i det.

Poul Nielsen svarede, at hverken cyklister eller folk på løbehjul må køre på fortovet. Det er en
politiopgave og man må overveje, om bøderne for sådanne forseelser skal sættes op."

 

I samme lokaludvalgsmøde drøftede lokaludvalget en sag om løbehjul. Fra referatet:

"1. Lokaludvalget drøftede fordele og ulemper ved Teknik- og Miljøforvaltningens forsøgsordning
    om et-årige tilladelser til opstilling af mindre udlejningskøretøjer, bl.a. løbehjul, på offentligt
    vejareal. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Mange steder, hvor man hidtil har kunnet parkere en cykel, er nu optaget af løbehjul. Byrummet
er fyldt op.

• Der skal ikke parkeres løbehjul på Christianshavns Torv.
• Løbehjulene kører for hurtigt. Den maksimale hastighed for løbehjulene skal være lavere.
• Når man sammenligner vilkårene for placering af løbehjul med det, der foregår, kan man se, at

vilkårene ikke overholdes.
• Hvorfor skal forsøget vare et år?
• I Christianshavns brostensgader kører folk fortovet.
• Folk på løbehjul er ligeglad med, hvordan deres kørsel påvirker andre, ligesom de er ligeglade

med, hvor de parkerer løbehjul.
• Problemet med, at løbehjul parkeres hvor som helst, kan løses ved at operatørerne opkræver

depositum for brug af løbehjulene. Derudover kan det løses ved, at man kræver af
operatørerne, at det kun skal være muligt at parkere løbehjul på bestemte steder i byen. Sådan
er det med de hvide bycykler.

• En løbehjuloperatør har sat løbehjulenes maksimale hastighed ned til 6 km/t, når de bruges på
Strøget. Der bør udpeges flere sådanne 6 km/t-zoner.

• En maksimal hastighed for løbehjul på 15 km/t i gader, hvor der cykles, er fornuftigt.
• Vi skal være opmærksomme på, at de yngre generationer har et andet forhold til free

float-løbehjul.
• Det er positivt, hvis løbehjulene erstatter bil- og buskørsel.
• Der begås ulovligheder med løbehjulene, men det gør der også med cykler.
• Løbehjulenes maksimale hastighed i det centrale Christianshavn bør sættes ned.
• Transporten af løbehjulene til steder, hvor de sættes ud og samles ind, giver forurening.
• Forretningsmodellen for free float-operatørerne er betinget af, at de ikke har udgifter til stationer

til placering af løbehjul.
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• Vi skal være opmærksom på, at private er begyndt at købe løbehjul. Der er behov for en
regulering af brug af løbehjul.

• Der kan være behov for med fotos at dokumentere, hvordan løbehjulene er til gene for ældre og
handicappede.

2. Lokaludvalget bad arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg om en indstilling til et
    kommende lokaludvalgsmøde om, hvad lokaludvalget kan og skal gøre i forhold til free float-
    operatørernes løbehjul, idet det vurderes, at især ældre og dårligt gående er generet af
    parkering af løbehjul på fortov."

Løsning

Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og
Miljøudvalget:

"Vi vil ikke have el-løbehjul på Christianshavn under de nuværende betingelser! - og vi vil godt
herunder begrunde hvorfor:

Vi er bekendt med at Kommunen har tilsluttet sig en forsøgsperiode med begrundelsen at der ligger
miljøhensyn til grund, desværre efter vores opfattelse, uden at man inden accepten, har undersøgt
konsekvenserne for dette forsøg.

El-løbehjulene skal afhentes for opladning tillige med at de skal placeres på udvalgte steder, hvilket
kan have nogle negative miljømæssige konsekvenser, (transporteres i varevogne) så spørgsmålet er
hvor meget der reelt spares.

Herudover sker der desværre en del ulykker, som følge af, at man lige skal øve sig i at bruge et el-
løbehjul, som kan få store menneskelige konsekvenser, med besøg på skadestue m.v. (se artikel i
Politiken den 17.9.2019 som er vedlagt).

Vi har fået en del henvendelser fra borgere på Christianshavn, om at de føler sig forfærdelig generet
af el-løbehjulene.

Mange gader på Christianshavn er brostensbelagte, hvilket vanskeliggør kørsel med løbehjul, i stedet
vælger brugerne af disse at køre på fortovene - som om det ikke er nok, så havde vi cyklerne i
forvejen også på fortovene.

El-løbehjulene bliver efter brug blot stillet helt tilfældige steder, ofte blot smidt på tværs af fortovene,
til stor gene for alle, men især for brugere af kørestole, rollatorer, barnevogne for ikke at glemme
blinde og synende.

Kommunens renholdelse af fortove besværliggøres også. Her har vi erfaret, at kommunen ikke fejer
på fortove, hvor der ligger el-løbehjul- dog uden at grundejeren kompenseres eller informeres herom!

El-løbehjulene er lydløse og kører for stærkt til stor gene for gående og folk, der kommer ud af
opgangene. Dette er til stor gene, da voksne og børn ofte må springe for livet, når de kommer ud af
opgange og porte.
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På Christianshavn i brostensbelagte gader er der lavet render til vand fra nedløbsrør og hver gang et
løbehjul kører over disse, giver det nogle gevaldige brag, som er til stor gene for beboerne, der tror
nogen er ramlet ind i hinanden.

Færdselsloven bliver ikke overholdt, der køres konstant over for rødt, man benytter fodgængerfelter
og som sagt stor alle fortove overalt på Christianshavn.

Tit ser vi også to personer på el-løbehjulene. Mange turister kender jo slet ikke færdselsreglerne og
tit køres der også i modsat retning på vores få cykelstier.

Når man forsøger at fortælle brugerne af el-løbehjul at det er ulovligt at køre på fortove, så får man
”fingeren”, tilråb om at holde sin kæft, tillige med trusler om tæv.

Derfor foreslår vi følgende:

Når forsøgsperioden skal evalueres, foreslår vi at el- Løbehjul forbydes på hele Christianshavn, da
el-løbehjul er til stor fare for stor set alle der færdes på gader, fortove og pladser.

Alternativt, at el-løbehjul efter brug, som med ”bycyklen”, leveres tilbage på de af kommunens
fastsatte pladser (fremfor som nu, hvor de efterlades tilfældige steder). Eller kommunen opsamler
henkastede el-løbehjul og sender regningen for opsamling og opbevaring videre til respektive
udbyder.

At der på linje med andre bydele, fastsættes et vist antal og da Christianshavn er en forholdsvis lille
bydel, vil f.eks. 100 løbehjul være passende.

At der i alle brostensbelagte gader, herunder også Prinsessegade og Christianshavns Torv, bliver
krav om nedsættelse af hastigheden til maksimum 5 km. Alternativt nedsættes hastigheden overalt
på Christianshavn.

Der skal opsættes skilte i alle gader og pladser, med indskærpelse af at her gælder færdselsloven og
man på linje med cyklister ikke køre på fortovene og åbne pladser.

At der i alle brostensbelagte gader på Christianshavn etableres cykelstier, således at man undgår at
vælger fortovene til kørsel.

Med venlig hilsen 

Poul Cohrt,
formand

 

Bilag fra Politiken 17.09.2019 

Løbehjul otte gange farligere end cykel

Trafik. Risikoen for at komme til skade er otte gange større, hvis du kører på elløbehjul frem for at
køre på cykel. Det viser en undersøgelse foretaget af Ulykkes Analyse Gruppen på Odense
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Universitetshospital. Lægerne baserer undersøgelsen på tal fra Odense, hvor der har været adgang
til motoriserede løbehjul siden 1. juli. »Vores undersøgelse viser, at risikoen er otte gange større ved
brug af løbehjul. Det kommer lidt bag på os«, siger overlæge Niels Dieter Röck. Han understreger, at
talgrundlaget ikke er stort og udelukkende baserer sig på skader registreret siden 1. juli.

Ritzau"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Teknik- og Miljøudvalget.

Beslutning
Ændringsforslag vedr. det foreslåede brev til Teknik- og Miljøudvalget om el-løbehjul:

 

Jane Lytthans stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget foreslår, at antallet af
el-løbehjul begrænses.

Poul Nielsen stillede ændringsforslag om, at alle afsnit inden overskriften "Derfor foreslår vi
følgende:" enten omformuleres eller slettes.

Jens Eskildsen stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget foreslår, at el-løbehjul max. må køre 8
km/t på Christianshavn.

Jens Eskildsen stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget ikke foreslår, at el-løbehjul forbydes.

Tage Henningsen stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget foreslår, at operatørerne af free float
el-løbehjul skal forpligtes til at oprette stationer, som løbehjulene skal stå i, når de ikke bruges.

Uffe Ploug stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget spørger om hvilken konsekvens, det har for
operatørerne af free float el-løbehjul, hvis ikke de overholder vilkårene for opstilling af løbehjul.

Povl Koch stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget spørger om, hvordan forsøgsordningen om
et-årige tilladelser til opstilling af el-løbehjul administreres på Christianshavn.

Poul Cohrt stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget spørger om hvilke erfaringer, man har gjort
sig med forsøgsordningen om et-årige tilladelser til opstilling af el-løbehjul for så vidt angår
Christianshavn.
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Poul Cohrt stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget tilkendegiver, at det ønsker at bidrage til
Teknik- og Miljøforvaltningens evaluering af el-løbehjul.

Jens Eskildsen stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget tilkendegiver, at operatørernes
el-løbehjulsystem forurener, da el-løbehjulene transporteres rundt i dieselvarebiler.

Jens Eskildsen stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget foreslår, at der stilles krav om,
at varebilerne, der anvendes til at transportere el-løbehjul, er el-drevne.

Mogens Holm stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget foreslår en depositumordning for brug
af el-løbehjulene og at de får en nummerplade.

 

Lokaludvalget godkendte brevet til Teknik- og Miljøudvalget om el-løbehjul, der fremgår af
løsningsafsnittet, idet formanden blev bemyndiget til at indarbejde ovennævnte ændringsforslag og
idet han blev bemyndiget til at foretage redaktionelle ændringer i brevet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  B-sag: Borgermøde om lokalplanforslag for Dokøen (2019-0253315)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at være medarrangør af et borgermøde om
lokalplanforslaget for Dokøen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg er vært for et borgermøde om lokalplanforslaget for Dokøen
sammen med Teknik- og Miljøforvaltningen.

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at Poul Cohrt, Asbjørn Kaasgaard og Jens B.
Sørensen planlægger og gennemfører borgermødet sammen med sekretariatet og Teknik- og
Miljøforvaltningen.

3. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 5.000 kr. til borgermødet. Pengene
tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

Problemstilling

 

Lokalplanforslaget og kommuneplantillægget for Dokøen bliver behandlet i Teknik- og Miljøudvalget,
Økonomiudvalget og Borgerrepræsentationen i oktober 2019.

Teknik- og Miljøforvaltningen har foreslået lokaludvalget at holde et borgermøde sammen, mens
lokalplanforslaget og tillægget til kommuneplanen er i offentlig høring, fx midt i eller i slutningen
november.

Løsning

Det foreslås, at Christianshavns Lokaludvalg er vært for et borgermøde om lokalplanforslaget for
Dokøen sammen med Teknik- og Miljøforvaltningen .i novmeber 2019.

Poul Cohrt, Asbjørn Kaasgaard og Jens B. Sørensen repræsenterede lokaludvalget på pressemødet
den 3. september 2019, hvor A.P. Møller Fonden præsenterede sit projekt for Dokøen. Det foreslås,
at de planlægger og gennemfører borgermødet sammen med sekretariatet og Teknik- og
Miljøforvaltningen.

Økonomi
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Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 5.000 kr. til borgermødet og at pengene tages af
puljen til borgerdialogaktiviteter.

Det vides endnu ikke, om lokaludvalget skal betale til borgermødet, men der kan fx blive tale om, at
lokaludvalget betaler for annoncering af mødet i lokale medier.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at være vært for et borgermøde om lokalplanforslaget for Dokøen
sammen med Teknik- og Miljøforvaltningen.

2. Lokaludvalget godkendte, at Poul Cohrt, Asbjørn Kaasgaard og Jens B. Sørensen planlægger
og gennemfører borgermødet sammen med sekretariatet og Teknik- og Miljøforvaltningen.

3. Lokaludvalget afsatte en ramme på 5.000 kr. til borgermødet. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter.

Bilag
1. Pressemeddelelse: AP Møller Fonden etablere nyt grønt frirum i København
2. Oversigt over pressebilleder
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14.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2019-pulje, september 2019 (2019-0254294)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på dets 2019-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets økonomi til efterretning. Se
bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets økonomi til efterretning. Se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets økonomi til efterretning.

 

Bilag
1. Oversigt
2. Støttede aktiviteter
3. Borgerdialogaktiviteter
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15.  Meddelelser (2019-0254362)

Beslutning
Studietur til Karlskrona

Poul Cohrt oplyste, at indtil videre har 38 personer tilmeldt sig lokaludvalgets offentlige studietur til
Karlskrona.

Lokaludvalget bad om en sag på dagsordenen for mødet den 30. oktober 2019 om studieturen til
Karlskrona, idet der udarbejdes et referat af turen.

Møde med teknik- og miljøborgmesteren

Poul Cohrt oplyste, at lokaludvalget har et møde med teknik- og miljøborgmesteren den 13.
november 2019.

 

Klimademonstration

Ulla Bo Skovvart oplyste, at der er en klimademonstration den 27. september 2019 på Ofelia Plads,
hvor folk med både kan deltage.
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16.  Eventuelt (2019-0254366)

Beslutning
Asbjørn Kaasgaard oplyste, at skulpturen "Freedom" er opstillet permanent ved Eigtveds Pakhus.
Den indvies den 26. september 2019.

 

_________________________________________________________________________________________________________

OM MØDET

Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 22.05.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

3. Stadsarkitekten på besøg
1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
13. Borgermøde om lokalplanforslag for Dokøen
14. Status på lokaludvalgets 2019-pulje, september 2019
4. Lynetteholm
5. Høringssvar om "Verdensby med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan
6. Status på ønsket om at få et plejecenter på Christianshavn
7. Ombygningen af Ørkenfortet
8. Evaluering af Christianshavnerdagen 2019
9. Puljeansøgninger, september 2019
T1. Høringssvar om forslag til kommunens budget for 2020
T2. Skøjtebane på Grønlandske Handels Plads
12. El-løbehjul på Christianshavn
11. Miljøgodkendelse til flyveplads i Københavns Havn
10. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
15. Meddelelser
16. Eventuelt

 

Mødedeltagere:
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Avisgruppen, Christianshavneren Poul T. Cohrt
Christianshavns Lokalhistoriske Forening Asbjørn Kaasgaard
Christianshavns Bådelaug Sven Erik Brockdorff
Christianshavns Biblioteks Brugergruppe Ruth Plovgaard
Sofiebadet Kirsten V. Andersen
Christianshavns Travaljelaug Ulla Bo Skovvart
E/F Elefantens Gård Jens Eskildsen
Christianshavns Lokalråd Jane Lytthans
Vor Frelsers sogns menighedsråd Povl Koch
E/F Løvens Gård Frode Neergaard
Boligselskabet Hjem Jette Philipsen
Socialøkonomisk Presseforening Jette Arendrup
Socialdemokratiet Tage Henningsen
Det Radikale Venstre Jens Brandt Sørensen
Konservativt Folkeparti Uffe Ploug
Venstre Poul Nielsen
Enhedslisten Mogens Holm
Alternativet Hamid El Mousti

 

Fraværende med afbud:

Gülsen Fidan Schultz. I stedet deltog Hamid El Mousti.
Jan Pirouz Poulsen. I stedet deltog Ruth Plovgaard.
Erik Rasmussen. I stedet deltog Tage Henningsen.
Elin Johansson. I stedet deltog Uffe Ploug.
Carsten Junge Pedersen og hans suppleanter.
Katinka Haxthausen og hendes suppleanter.
Frank Hedegaard og hans suppleant.
Mai Christiansen. Hun har ingen suppleant. 
Gunhild Legaard. Hun har ingen suppleant.

 

Fraværende i mødet:

Hamid El Mousti forlod mødet kl. 20.59 under behandlingen af dagsordenens punkt 7.
Tage Henningsen forlod mødet kl. 21.45 under behandlingen af dagsordenens punkt 11.

______________________________________________________________________________________________________

NÆSTE MØDE

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 30. oktober 2019 kl. 18.30-21.30 i
Beboerhuset, Dronningensgade 34.
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